
 Na naše otázky odpovídala paní učitelka Mgr. Zuzana Piherová 
 

1. Máte nějakou zajímavou vzpomínku na děti, 

které jste v minulosti učila?  

Mám a není tak stará. Čas od času se sejde třída, 

která vám nějak více přiroste k srdci. Mám ráda 

humor. Je příjemné cítit, že můj humor druhé 

osloví a pobaví. V duchu nadsázky jsem si jednu 

takovou třídu užila a myslím, že i ona mě. 

2. Chtěla jste vždycky učit?  

Ne, nechtěla. Pro studium učitelství jsem se 

rozhodla až ve třetím ročníku gymnázia. Do této 

doby jsem si sebe uměla představit spíše jako 

úřednici nebo ekonomku. 

3. Jaké bylo v dětství vaše vysněné povolání?  

V dětství jsem o povolání moc nepřemýšlela. Mým 

snem bylo stát se krasobruslařkou, moderní 

gymnastkou nebo tanečnicí. Ale to bylo opravdu 

v útlém dětství. Později jsem uvažovala o herectví. 

Jak je vidět, všechny tyto nápady se nějak samy 

rozplynuly. Naštěstí. 

4. Co ráda děláte ve volném čase? 

Volný čas vyplňuji procházkami se psem, sportem 

a občas ručními pracemi. Procházka se psem mě 

dokáže uklidnit a přestat se soustředit na 100 %. 

Sport mě provází celým mým životem. Mám ráda 

mnoho aktivit, ale v poslední době se nejvíce 

věnuji aerobiku, beach volejbalu a společenskému 

tanci. Ruční práce mám ráda od dětství a tak, když 

mám chuť a vidím dobrý nápad, něco hezkého pro 

potěšení vyrobím. 

5. Na co ráda vzpomínáte z vlastních školních 

let? 

Ráda vzpomínám na spolužáky. Na partu, která 

nebyla vždy hodná a vzorná, ale zažila spoustu 

legrace ve škole i odpoledne po ní. Byl to náš svět. 

Zároveň vzpomínám na učitele, kteří se s námi 

dokázali často smát. 

6. Co se vám na dnešních dětech nelíbí?             

A naopak, co se vám na nich líbí??  

Nelíbí se mi, jak některé pasivně přijímají cokoli, 

co dostávají. Ať jsou to věci nebo příležitosti, které 

jim dospělí dávají. Děti jsou v podstatě stále stejné. 

Mění se pouze prostředí, ve kterém vyrůstají.         

U dětí jsem vždy obdivovala jejich fantazii. Umí ji 

po svém vyjádřit a mě baví snažit se vcítit do jejich 

myšlenek. Tato schopnost děti naštěstí neopustila. 

7. V jakém předmětu jste nejvíce vynikala         

a který vám naopak nebyl příjemný? 

Na základní škole jsem neměla problém s žádným 

předmětem. Nejvíce jsem vynikala v tělesné 

výchově. Potíže nastaly až při studiu na gymnáziu, 

kde mi opravdu nešla chemie a fyzika.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

8. Je něco, co byste na této škole ráda změnila?  

Přála bych si kvalitní školní hřiště, aby děti zažily 

ještě více pocitů z překonání překážek. Tím si 

dodaly více odvahy a zdravého sebevědomí. 

9. Jakou knížku máte nejraději a proč? 
 Nemám jednu jedinou oblíbenou knihu. Četbu 

považuji za svou každodenní potřebu. V poslední 

době mě baví číst knihy od Dana Browna, nejlépe 

v originálu. 

10. Povolání učitelky je psychicky náročné, 

odkud čerpáte sílu a energii?  

Vždy mi pomůže dobrý zákusek, káva a ticho 

(stručně řečeno cukr a klid). To funguje jako 

první pomoc. Celkově na mě blahodárně působí 

pohyb. Pravidelným sportem vyplavuji endorfiny, 

a protože to dělám již léta, jsem na nich závislá. 

Pozor! V tomto případě se ale jedná o pozitivní 

závislost! 

11. Měla jste někdy chuť nechat profese 

učitelky?  

Ano, měla. Jako začínající a mladá učitelka jsem 

měla pocit, že to nemohu moc dlouho vydržet. 

Nemám ale ve zvyku řešit problémy s horkou 

hlavou a dělat ukvapené závěry. Mám tedy za 

sebou dlouhou učitelskou kariéru a zkušenosti 

z praxe nic nenahradí. 

12. S kterou postavou z historie nebo 

současnosti byste se chtěla setkat a proč? 

Nejraději bych se asi potkala s Karlem IV., abych 

mu mohla říci, že vysoká škola, kterou založil, je 

stále světově známá. Hodně dlouhá doba, co!      

A také ze zvědavosti, jak se v té době dalo žít. 

13. Kdybyste vyhrála 10 milionů, co byste 

s nimi udělala?  

Oznámila bych to jen své úzké rodině a pro 

zbytek světa by to bylo přísně tajné. 

 

             Vojtěch Franz, Jakub Čecháček 
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